

LIGHTHOUSES AND COAST SERVICE

Trinity House, Quebec

To provide for rent of Trinity House, Quebec, and expenses connected with re-organization of Department, and construction of Light at Saguenay\$ 5,000.00

Nova Scotia

Protection of Bird Island Lighthouse\$ 300.00

MISCELLANEOUS

To provide for Examination and Classification of Masters and Mates (Mercantile Marine) ...\$ 6,000.00

COLLECTION OF REVENUES

Inland Revenue

To provide for additions to the Outside Service of the Excise Department\$ 5,600.00

Post Office

Increase in ordinary Mail Service ...\$ 6,000.00

To meet expenditure on account of Money Order Branch\$ 4,000.00
\$ 10,000.00

RATE OF INTEREST

Mr. Bellerose moved the third reading of the Bill intituled: "An Act respecting Interest."

Mr. Oliver moved the three months' hoist.

Hon. Sir George-É. Cartier said he regretted the Government had not been able to meet the feelings of the House in that matter, as was evident from the fact that they had not the support of the majority of members when they desired to fix the maximum rate of interest at 8 per cent. The responsibility of the Bill was now with the House and not with the Government. He was ready to assist the hon. member for Châteauguay in voting down the Bill in order to come to a vote on the Bill as amended.

Hon. Mr. Holton preferred the Bill in its present shape to that in which it was when introduced; but as a free trader he was opposed to fixing the rate of interest over which the House could not decide. He thought the Bill could be better done without.

Mr. Harrison said the attempt to fix the rate of interest was absurd. It was an extraordinary thing that in that century they should be discussing such a measure.

The House at once divided and the vote as first taken was, yeas, 54; nays, 56.

One or two members were called on to vote, objections were raised to two nay votes which

PHARES ET SERVICE CÔTIER

Maison de la Trinité (Québec)

Paiement du loyer de la Maison de la Trinité, Québec, ainsi que les dépenses relatives à la réorganisation du ministère et à la construction d'un phare le long du Saguenay\$ 5,000.00

Nouvelle-Écosse

Protection du phare de l'île aux Oiseaux\$ 300.00

DIVERS

Examen et classification des capitaines et seconds (Marine Marchande)\$ 6,000.00

PERCEPTION DE REVENUS

Revenu de l'Intérieur

Dépenses excédentaires pour le Service extérieur du ministère de l'Accise\$ 5,600.00

Postes

Expansion du service postal courant\$ 6,000.00

Dépenses occasionnées par le Service des mandats-poste\$ 4,000.00
\$ 10,000.00

TAUX DE L'INTÉRÊT

M. Bellerose propose que le projet de loi intitulé: "Bill pour limiter le taux de l'intérêt," subisse la troisième lecture.

M. Oliver propose le renvoi du projet de loi à trois mois.

L'honorable sir George-É. Cartier dit qu'il regrette que le Gouvernement n'ait pu se mettre d'accord avec la Chambre sur cette affaire comme le démontre le fait qu'il n'a pas obtenu l'appui de la majorité des députés au moment où il a proposé de fixer le taux maximum d'intérêt à 8%. La responsabilité du projet de loi incombe maintenant à la Chambre et non plus au Gouvernement. Il se dit prêt à appuyer le député de Châteauguay quant au rejet du projet de loi, de façon à ne l'accepter que dans sa forme modifiée.

L'honorable M. Holton aime mieux le projet sous sa forme actuelle que celle sous sa forme initiale; cependant, étant libre-échangiste, il s'oppose à ce que l'on fixe un taux d'intérêt sur lequel la Chambre ne peut s'entendre. Il croit préférable de laisser tomber le projet de loi.

M. Harrison dit qu'il est absurde de tenter de fixer un taux d'intérêt. Il est inconcevable qu'à cette époque, on doive discuter d'une telle mesure.

La motion est aussitôt mise aux voix et le résultat du premier tour de scrutin indique 54 votes affirmatifs et 56 votes négatifs.

Un ou deux députés sont priés de voter et des objections sont soulevées au sujet de deux